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Kære alle på Birkerød Skole 
Vi nærmer os jul og en velfortjent juleferie 
for alle børn og voksne på Birkerød Skole. 
Sikkert også for jer.  
Som I ved (og kan læse i bestyrelsens 
indlæg) fik vi nye regler for mobiltelefoner 
før sommerferien. Det har været noget af 
en omvæltning for udskolingen. Ikke alle 
elever synes, det er en god ide at skulle 
aflevere telefonerne. Nogle gange oplever 
vi noget modstand, eller at elever har flere 
telefoner med og kun afleverer den ene. 
Men vi har overvejende oplevet, at det 
giver noget ro,  
Vi er glade for den opbakning, der er fra 
jer forældre omkring det.  
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forskellige projekter. I kan bl.a. se billeder 
fra 7. årgang, der før sommerferien havde 
om verdensrekorder i engelsk, 1.d og 4.x, 
der har lavet flere projekter sammen. I kan 
også se billeder fra Udsigtens arbejde 
med trivsel, trafik og tronskifte. 
  
I oktober havde vi to uger med 
Projektbaseret undervisning. I var inviteret 
til læringsaften for at tage del i gruppernes 
arbejde med deres projekter. Vi siger tak 
for jeres opbakning.  
Vores elever på 3. og 4. årgang har lavet 
“… mønstre” og er i gang med at 
undersøge, om de kan hænges op et sted i 
byen. Det har fået støtte af både 
kommunen og bestyrelsen. Vi håber, vi 
snart kan fortælle jer om, at vi får lov at 
bidrage til at udsmykke byrummet.  



Gennem den sidste måned har vi lavet en 
undervisningsmiljøundersøgelse. Vi har 12 
elever, der ønskede at være undervisnings-
miljørepræsentanter. De har interviewet 
elever fra alle årgange omkring 
undervisningsmiljøet. Nu skal interviewene 
analyseres, og der skal laves en 
handleplan. Vi glæder os til sammen med 
undervisningsmiljørepræsentanterne at 
dele vores viden og handleplan med både 
elevråd, elever, lærere og pædagoger.  
  
Mens vi varmer op til juleferien, har vi haft 
klippe-klisterdag hos de små og Birkecup 
for de store elever. Der er blevet lavet 
juledøre i hele huset.  
Den 13. havde vi Lucia-optog. Det var 
superfint og 4. klasserne havde øvet sig 
meget sammen med Mette og Claus.  
  
For få år siden, måtte vi holde lucia-
optoget udendørs pga Corona. Det er 
dejligt, at vi kan være samlet og nyde 
julens traditioner sammen.  

Den 20. er sidste skoledag før jul. Vi har 
juleafslutning i hallen, hvor vores valghold 
blandt andet vil spille. Skoledagen er for 
alle fra 8-12. Derefter er SFO/K åben. 
  
Vi ses igen den 6. januar kl. 8.  
Rigtig glædelig jul og godt nytår til alle.  
  
Mette 



Før sommerferien havde 6.b et 
forløb i engelsk om verdens-
rekorder. 

Eleverne arbejdede først med at få 
en forståelse, om hvad det kræver at 
lave rekorder og derefter skulle de 
selv opfinde en disciplin, som de så 
skulle have deres kammerater til at 
slå en rekord i.  

Dette blev til mange sjove og 
opfindsomme discipliner. 

World 
Records

7.b





Igennem de forgangne to år har 
1.D  haft et godt samarbejde med 
4. X  

Det begyndte med, at de var 
læsemakkere i 0. og 3. klasse, her 
kom 4.X og læste for børnene i 
1.D en gang om ugen. 

I år har de lavet engelsk sammen. 
I de næste to uger vil vi 
beskæftige os med landene i 
Europa pga EU-valget. Vi vil lave 
undersøge, oplæg sammen og 
præsentere for hinanden.

Samarbejde 
mellem 
KLASSER

1.D og 4.X





Igennem de forgangne to år har 
1.D.  været på besøg på Lions 
Park Birkerød; det lokale 
plejehjem en gang om 
måneden. Vi har sunget 
sammen med borgerne og 
spillet banko med dem. Vi har 
forberedt os ved at tale om, 
hvilke spørgsmål vi kunne stille 

til borgerne og skrevet 
spørgsmålene ned i små 
hjemmelavede bøger. Vi har 
lavet vores egne japanske 
kirsebærtræer og haft dem med 
som gave. 

Det har været hyggeligt og 
lærerigt for både små og store:)

Besøg på 
Lions Park

1.D



Mange tak for jeres kæmpe bidrag 
til Rynkebys skoleløb.  

Børnene gav den gas og vi fik 
samlet  34.716,- sammen til 
Børnelunge/ BørneCancer fonden.

Hanne 
cykler til 
Paris



I Udsigten har vi i løbet af foråret 
samarbejdet på tværs af klasserne. 
Det er bliver til tre spændende 
projekter om trivsel, trafik og 
tronskiftet.

Udsigten 
arbejder 
tværfagligt





Prioritering af emner 
Bestyrelsen har tradition for at starte 
skoleåret med at tage en snak om hvilke 
emner der er relevante at diskutere i den 
kommende periode. Emnerne er bl.a. valgt 
ud fra skoleudviklingssamtalen, 
forældremøderne på årgangene, projekter 
vi allerede havde sat i søen og de emner 
som de valgte bestyrelsesmedlemmer har 
på sinde. Både forældrerepræsentanter, 
elever og medarbejdere har været med til 
at prioritere dem. Igen i år havde vi virkelig 
mange gode emner og spændende dialog i 
prioriteringen af disse. 
Vi vil også kigge på vores nuværende 
principper og evt. fornyet nogle af dem. 
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Økonomisk tildelingsmodel for 
skoleområdet i Rudersdal 
Det seneste år har vi i et par omgange 
forholdt os til, drøftet og give høringssvar 
på kommunens arbejde med og forslag til 
tildelingsmodel for skolerne økonomi. 
Forvaltningen var på besøg og satte os ind i 
tankerne bag de forskellige bud på en 
tildelingsmodel. 
  
Kommunalbestyrelsen har nu valgt en 
model, og vi er i skolebestyrelsen 
overvejende tilfreds med den valgte model. 
I korte træk vil skolerne i højere grad for 
tildelt midler efter det antal klasser de har 
og derefter antallet af elever.  



Derudover et basisbeløb til administration. 
Derudover er det besluttet at bruge en ny 
model for justering af skolernes budget i 
løbet af året. Det ser ud til at give os mere 
ro i budgetlægningen. Sammen med de 11 
mio. kr. kommunalbestyrelsen besluttede at 
tilføre skoleområdet i budgetforliget, 
betyder det kun en mindre regulering af 
Birkerød Skoles budget. 
  
Arbejdet med året skoleplan 
Hvert år gennemføres en 
skoleudviklingssamtale. Som oplæg til 
denne drøftede vi bl.a. hvordan bruger vi 
vores fællesarealer bedre, hvordan vi 
indtænker læringskompetencer (”learner 
qualities”), som nysgerrighed, 
vedholdenhed, kreativ tænkning samt og 
færdigheder som samarbejde, innovation, 
problemløsning. 
Derudover ville vi gerne fokusere på 
hvordan skolen forbedrer overgangene for 
børnene – fx børnehave til 0. klasse, 1. 
klasse til 2. klasse og mellemtrin til 
udskoling. 

Digitale læringsmidler og private devises 
Som de fleste af jer har fulgt med i har vi 
opdateret vores princip for digitale 
læringsmidler, og vedtaget en ny 
ordensregel for private devises. Mens vores 
princip for digitale læringsmidler følger den 
linje skolen i flere år har været på, går vores 
nye ordensregel skridtet videre og indføre 
mobilfri skole også i fase 2. 
Målet for bestyrelsen er at skabe en skole, 
der understøtter elevernes trivsel, stærke 
og trygge fællesskaber, samt at de er aktive 
sammen. 
  
Vi glæder os til at evaluerer på arbejdet i 
2025. 
  
Vh. Bestyrelsen 
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